
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Editie: Vrijdag 14 maart 2014 



De laatste dag van het FJP. 
 

Na een stressvolle dag gingen de commissies naar huis. Iedereen was doodop, en was 

zenuwachtig voor morgen want dan is de belangrijke dag. Eerst maar eens slapen. Vrijdag, 

de derde dag was aangebroken en de stress kwam terug maar nu ook met vastberadenheid 

om het idee aangenomen te laten worden. 

 

De dag begon met een klap van de hamer en daarna een informele speech. Met daarin alle 

aandachtspunten waar de commissies moesten letten en wat belangrijk was. Meneer Kok 

was klaar en de gedeputeerden stonden te popelen om te beginnen. Het eerst idee was 

Welzijn en Zorg die met een sterk idee kwam om ouderen te helpen via vrijwilligers. Het 

idee werd goed uitgelegd en verdedigd door de commissielid, waardoor het moeilijker was 

voor de fractievoorzitters om vragen tegenargumenten te vinden. Een goed begin van de 

dag en het is kijken of de rest van de debatten ook zo vlekkeloos gaan verlopen als deze 

eerste. 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Zorg en Welzijn: Niemand zonder iemand 

 
De laatste dag is aangebroken, dat betekent dat de algemene vergadering begint. De 

commissie welzijn en zorg bijt het spits af, niemand zonder iemand heet het voorstel. Het 

plan wordt verteld en uitgelegd door de uitgekozen woordvoerder Marjolijn van Raaij.  

Om het plan nog even kort samen te vatten: Het plan is om een dochterorganisatie op te 

richten die wat betreft financiering, werknemers en contacten gewoon deel uitmaakt van 

AanZet. De commissie wil graag het systeem van Aanzet voor het vinden van maatjes 

gebruiken. Wel zou de organisatie een eigen naam krijgen: Niemand zonder Iemand. De 

commissie wil dat de organisatie zich gaat richten op het vinden van maatjes voor 

eenzame ouderen. Door het maken van een losse tak is er voor ouderen een duidelijk 

systeem met werknemers die ervaren zij  met het helpen van senioren. Een belangrijk 

aspect van de commissie is de vrijwilligers die ze aan willen trekken. Ze willen, naast de 

gewone vrijwilligers, werknemers die ontslagen zijn uit een functie in de zorgsector aan 

tijdelijk vrijwilligerswerk helpen.  

 

Elke school mocht één woordvoerder sturen, die een vraag over dit voorstel mocht stellen. 

Bijna elke school deed dit ook, behalve het Leeuwarden Lyceum, dezen vonden het 

blijkbaar duidelijk. De gedeputeerde van het voorstel welzijn en zorg, Mattheüs Douwes, 

beantwoorde deze vragen. Het debat begint, er worden verschillende vragen gesteld zoals: 

Spelen de maatjes dan niet eerder een thuiszorg rol? Wordt er gecheckt of de mensen wel 

geschikt zijn? Is het nog steeds een goed plan verder in de toekomst? En willen de ouderen 

niet liever zelfstandig zijn? De vergrijzing wordt zo niet opgelost of wel? Was de opdracht 

niet om de ouderen langer thuis te laten blijven wonen? Volgens de commissie zijn de 

maatjes nodig want er is ook nog een speciale thuiszorg assistent, de maatjes zijn er echt 

om te wandelen, nieuwe vrienden te maken en niet om te helpen met douchen of alleen 

een bakje koffie. De commissie had zich dus goed voorbereid en Mattheüs viel daarom 

geen één keer stil en wist elke vraag goed te beantwoorden. 

 

Het debat wordt na lang debatteren afgekapt door de voorzitter (Elena, tijdens dit 

onderdeel), ze kondigt aan dat de vragen zijn beantwoord en iedereen nu mag beslissen of 

ze voor of tegen het voorstel zijn. De stemming begint. 

De meerderheid was voor. Het voorstel is aangenomen! 

 

 

 

 

 

 

 

 



# Marco Kok  @marcofryslan  5 mrt. 2013 

morgen is het zo ver...de 22ste editie van het Fries Jeugd 

Parlement (#FJP ) gaat van start! 

 

# Christian fato  @OfficialCFato  10 mrt. 2014 

Morgen maar even een pak kopen voor Fries Jeugd Parlement. 

Vanaf woensdag tot vrijdag geen school. 

 

#Henk Hiemstra  @henkhiemstra  9 mrt. 2012 

RT @JortHiemstra Wat een geweldige dag vandaag! Echt. Als 

het kan, weet ik wat ik als baan wil hoor. Dit. Wauw. 

#friesjeugdparlement. #trots 

 

#alissa  @alissavogelsang   13 mrt. 2014 

Weer een leuk dagje #friesjeugdparlement voor de boeg. 

 

 

#Thomas.  @Thomasspr  27 jan. 2012 

Hahahah, @Huib1996 & ik gaan het Fries Jeugd Parlement 

onveilig maken!^_^ 

 

#omerkaya  @omerkaya  12 mrt. 

Fries Jeugd Parlement in het provinciehuis. Ik ga in gesprek 

met jongeren die een plan gaan bedenken voor de Wadden 

 

FJP Tweets 

 
Vorig jaar was het Fries jeugd parlement er ook al, toen zijn er diverse tweets getweet van 

leerlingen die hier aan meededen. Wij waren benieuwd wat voor tweets dit waren en 

hebben er een paar uitgezocht om met jullie te delen.  Ook hebben we een paar tweets 

van dit jaar uitgekozen.  
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Geen website om bedrijven en jongeren aan te 

trekken 

 
De commissie EZ heeft zich gebogen over het probleem van wegtrekkende studenten en 

teruglopende werkgelegenheid in Fryslân. De commissie heeft een voorstel ingediend 

waarbij door leerlingen van de NHL een site bouwen volgens de eisen van de commissie, 

maar met eigen invulling. 

 

Er werden kritische vragen gesteld. Zo werd er een vraag gesteld of het niet een idee is om 

de site te richten op bedrijven die hier al zitten. Ook werd gevraagd of er rekening 

gehouden moet worden met eventueel 250 euro. Ten derde werd er gevraagd of het 

economisch niet gunstiger is voor Fryslân om de arbeidsfactoren te verbeteren. 

Er werd ook een vraag gesteld waarom Fries als taaloptie toe werd gevoegd op de site. De 

EZ-gedeputeerde reageerde hierop door te zeggen dat Fries niet als standaardtaal, maar 

alleen als optietaal op de site zou komen. Als standaardtalen worden Nederlands en Engels 

geïnstalleerd. 

 

Toezicht vanuit de provincie is op last van Meine van Dam, invulling van de site wordt door 

NHL-leerlingen gedaan. Promotie wordt in eerste aanleg gedaan door de NHL-ers, maar 

gaat op den duur naar de NOM. De NOM gaat ook een vermelding van de site maken in hun 

nieuwsbrief. 

 

Er werd tevens gevraagd naar de reden voor een website in plaats van een 

promotiefilmpje. De betreffende gedeputeerde gaf aan dat bedrijven data willen en geen 

filmpjes. Op de vraag waarom de site niet gericht is op aanwezige bedrijven, reageerde de 

gedeputeerde met de opmerking dat er aan aanwezige bedrijven om hun redenen om in 

Fryslân te blijven gevraagd word. 

 

De commissie verwacht dat er een sneeuwbaleffect optreedt. Dit houdt in dat bedrijven en 

scholen op succes van andere bedrijven/instellingen afkomen. Maar helaas voor de 

commissie Economische Zaken werd het voorstel afgewezen. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Fries Jeugd Parlement : Opstap naar succes? 

 
Met een zoekopdracht hebben wij mensen opgezocht die hebben meegedaan aan het Fries 

Jeugd Parlement en of dit invloed heeft gehad op hun baan. Als voorbeeld hebben we 

daarom ook van Linkedin deze mensen genomen om te laten zien wat veel deelnemers 

hebben gedaan. Wat gebeurt er met mensen die meegedaan hebben met het Fries Jeugd 

Parlement? Dat zie je hier! 

 

 

 

 



 
 

Zo zie je maar dat het FJP een opstap kan zijn naar een mooie politieke of bestuurlijke 

carrière! 
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Commissie Communicatie: Café Fryslân 

 
Het begon met het betoog van de woordvoerder van de commissie communicatie. 

‘Jongeren weten niet wat de provincie uitvoert. Is dit een probleem? Ja. De oplossing hier 

voor is een politiek café waarin gedebatteerd word over actuele en politieke onderwerpen 

in de provincie’ Hier na begon een hevig debat. 

 

Eerst werden er vragen gesteld zoals: Is het bedrag eenmalig? Of moet het geld 

maandelijks opnieuw worden betaald als er weer een politiekcafé word gehouden. Waarom 

kan iedereen niet mee doen in plaats van dat er publiek is?  Ook wordt er gesproken van 

een ‘olievlek effect’ waarbij de deelnemers van het politiekcafé andere mensen er over 

zullen vertellen en zo meerdere mensen er in geïnteresseerd raken. Hier was veel keel 

kritiek op omdat dit niet zou werken. Ook was er kritiek op het feit dat niet genoeg 

mensen worden bereikt als er maar 50 mensen van een school van 2000 mensen worden 

bereikt is dit niet genoeg. Verdere kritiek was nog op de locatie. Als het in het 

provinciehuis wordt gehouden dan kost dit geld om er heen te reizen. 

 

Na het debat werden er amendementen ingediend: De locatie veranderen naar scholen in 

plaats van het provinciehuis zodat het vervoer geen geld gaat kosten en dit werd 

aangenomen. Het tweede amendement was om het budget van de catering te veranderen 

naar 0 euro. Het derde amendement was om het politiekcafé te organiseren met andere 

politieke jongerenorganisaties. 

 

Het plan van de commissie communicatie is aangenomen en het amendement om de 

locatie te veranderen naar scholen en om het politiekcafé te organiseren met politieke 

jongerenorganisaties. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Kijk uit “met” je doppen! 

 
Dan eindelijk is de dag aangebroken dat de commissie Verkeer en Vervoer hun ideeën gaan 

verdedigen tijdens de Algemene Vergadering. Eerst kwamen er 2 andere commissies. 

Daarna was het pauze. De leden van de commissie Verkeer en Vervoer werden natuurlijk 

steeds zenuwachtiger. Toen de pauze voorbij was ging iedereen weer terug naar de 

statenzaal om verder te debatteren.  

 

De leden van de commissie Verkeer en Vervoer waren nu aan de beurt. De woordvoerder 

deed het woord. Nadat de woordvoerder klaar was  begonnen de fractievoorzitters hun 

tegenargumenten te vertellen. Het begin leek goed, de eerste drie scholen hadden geen 

vragen maar toen kwamen er toch langzaam wat vragen. Uiteindelijk stonden dan alle 

microfoons vol met leden van andere commissies die vragen of verbeterpunten hadden. De 

gedeputeerde had het druk met de vragen te beantwoorden en uiteindelijk begon de 

drukte om de microfoon af te nemen.  

 

Toen werden de amendementen gelezen door de voorzitter en de bedenkers overhoord. Er 

werd gestemd welke werden aangenomen en welke niet. Uiteindelijk werden er twee 

aangenomen. Nu was het moment aangebroken, een cruciaal moment. Iedereen wachtte 

gespannen af tot de voorzitter zei: “steek je hand op als je voor het aannemen van het 

plan bent”.  

 

Uiteindelijk werd de vraag gesteld. Er was getwijfel tussen de leden van alle commissies. 

Er staken al wat mensen hun handen de lucht in. Maar was het genoeg? Er werd geteld 

door de voorzitter en het bleek 18 voor en 22 tegen. “Verworpen ”: zei de voorzitter.  Het 

was de commissie Verkeer en Vervoer niet gelukt om dit leuke FJP met een aangenomen 

idee te beëindigen. Dat is natuurlijk jammer maar de commissie heeft haar best gedaan en 

daar draait het natuurlijk om!  
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Mooie details in het provinciehuis.  
 

Ik (Alissa) heb eens een nadere blik geworpen 

op het provinciehuis. Met mijn camera in de 

aantocht heb ik eens een rondje gelopen om 

te ontdekken wat voor speciale plekjes en 

dingentjes het provinciehuis eigenlijk heeft.  

Als je goed op de details let, zal je zien dat er 

nog best veel bijzondere dingen zijn zoals het 

verschil tussen nieuw en oud. Je ziet op veel 

plaatsen nog mooie en authentieke details. 

 

 

 

 

 

 

  

 

 

Hetgene wat als eerste een ‘statement’ maakt is 

zeker de brug in de tussenruimte die van kleur 

veranderd. In de brug zitten grote lampen die van 

kleur veranderen het gaat van blauw naar roze en 

van groen naar rood. Erg leuk detail!  

Dit is natuurlijk niet authentiek maar modern. 

 

 

 

Wel een authentiek deel uit het 

provinciehuis is al het glas en lood 

op de foto rechts boven zie je 

glas in lood met in het midden 

allemaal kernmerken van 

Friesland. Links zie je glas in lood 

met in het midden Friese wapens.  

  

 

 

 

Boven op het provinciehuis zitten 

2 koepels, ik ben helemaal naar 

boven gegaan en heb het mooie 

uitzicht van Leeuwarden kunnen 

bewonderen. Helaas was het een 

beetje mistig. 



“* Het provinciehuis is het kloppend hart van 
bestuurlijk Fryslân. 
De provincie wilde meer zichtbaar zijn naar de 
burger, maar met behoud van de historie. 
* Er is in de loop der tijden heel wat in en aan 
het provinciehuis vertimmerd. 
De meest ingrijpende uitbreiding en 
verbouwing heeft echter plaats gevonden in 
de jaren 1980-1985. Toen is door afbraak en 
nieuwbouw de oppervlakte van het 
provinciehuis meer 
dan verdubbeld” (Bron : Francien Bolhuis) 
 
 
 

 
 

Op deze foto is ook duidelijk te zien   dat 
de rode muur eerst een buitenmuur was, 
maar aangezien er nu bijgebouwd is, is 
de buitenmuur een binnenmuur 
geworden. Dit is dus ook een authentiek 
detail en leuk om te zien.  
 
 
 

Dan last but not least,  de Statenzaal! 
* De Statenzaal is het hart van het gebouw: zowel 
letterlijk als figuurlijk. 
* De Statenzaal is geheel gerestaureerd: Alle 
bankjes zijn opnieuw bekleed, schilderwerk is 
opnieuw gedaan en ook het plafond is volledig 
bijgewerkt en dit geldt ook voor de glas in lood 
ramen. 
* Het houten plafond is verdeeld in 72 vakken, die 
beschilderd zijn met de namen en 
familiewapens van de voornaamste Friese 
families. (Bron : Francien Bolhuis) 
 
 
De statenzaal is echt een zaal die heel erg veel 
indruk  maakt als je er voor het eerst binnenkomt. 
Het is prachtig en zit vol met mooie en bijzonder 

details.  
 

 



'Veel eilanders zijn afhankelijk van toerisme' 
 
'Wordt het voorstel aangenomen, of niet?' Dat is de vraag waaraan de 
commissieleden van de commissie Jongeren op de Wadden vandaag denken. 
Vandaag zijn namelijk de debatten over de voorstellen. Iedereen wil dat het 
voorstel van zijn of haar commissie wordt uitgevoerd, maar niet bij elk idee kan dit 
ook echt gebeuren. Het was dus afwachten.  
 
Het idee 'Wad Wad Wad' is een festival, dat elk jaar op een ander eiland wordt 
gevierd. Bij dit feest treden er allerlei onbekende bandjes op, maar ook een aantal 
Nederlandse beroemdheden. Wie die beroemdheden zijn, dat is nog niet zeker. Het 
probleem dat er niet veel woon-, werk- en schoolgelegenheid was, wordt hiermee 
indirect opgelost. Dit evenement doelde direct op het probleem dat er weinig 
wintertoerisme is. Als er meer mensen komen, krijgen ze een goede indruk van de 
Waddeneilanden en zouden misschien terug willen komen. 
 
'Naar eigen ervaring weet ik dat het schitterend is om op een eiland te wonen.' Met 
deze zin begon de voorzitter van de commissie Chrissa Zagkotsis haar speech. 
Ondanks dat ze nerveus was, ging de speech goed. Hierna kwamen de vragen 
richting gedeputeerde Joost Jelle Gerritsen. De meeste vragen waren dingen zoals 
'Hoe lost dit het probleem van de werkgelegenheid op?' en 'Geldt het voorstel 
alleen op Ameland en is het eenmalig of een terugkerend evenement?'. Ook 
noemden mensen het festival onnodig, omdat het niet helpt bij het oplossen van de 
school, werk en woon problemen. Van dit laatste was een opmerking: 'Volgens mij 
schiet de economie daar niks mee op.' Hierop antwoordde de gedeputeerde: ‘Veel 
eilanders zijn afhankelijk van toerisme.’ De gedeputeerde heeft zich staande 
gehouden tijdens het debat en en veel argumenten bedacht tegen de 
tegenargumenten. Er was een iemand die een amendement had ingegeven. Hierin 
stond dat de bandjes verzorgd konden worden door de organisatie D-Drive. Dit 
amendement is met slechts 2 stemmen voor verworpen.  
 
Ten slotte kwam het aan op het stemmen. Wie was voor en wie was tegen? 
Uiteindelijk was een ruime meerderheid tegen. Helaas was het dus duidelijk dat 
het plan uiteindelijk niet door ging, omdat het volgens sommige mensen wel een 
leuk plan was, maar niet helemaal op orde. Zo  werd het plan helaas verworpen. 
Wij hopen dat hierdoor de avond voor de 
commissie niet verpest is en dat ze toch nog een 
leuke avond in de Walrus hebben! 

 

 

 

 

 

 

 



Commissie Cultuur Fryslân 
  

Woordvoerder Florian begint met een opening om te vertellen wat hun plan inhoudt en wat 

ze van plan zijn te gaan doen. Het plan is om een promotiefilmpje te gaan maken om 

Leeuwarden beter op de kaart te zetten en jongeren hier naar toe te laten komen om te 

studeren of hier te houden als ze al in Friesland wonen. Het filmpje zal vooral op jongeren 

gericht zijn.  

 

Elke school begint met een aantal vragen. Waaronder : 

1. “ Waarom Leeuwarden in de spotlights en niet de andere mooie steden van Friesland?” 

het antwoord hierop was: 

“ Leeuwarden is culturele hoofdstad en 

samen sta je sterker dan alleen dus met 

dit project kun je elkaar steunen 

waardoor het steviger staat en meer 

mensen bereikt”.  

2. “Waarom het filmpje laten zien op 

Omrop Fryslân?”  

het antwoord hierop was: 

“Omrop Fryslân is niet de enige manier 

om het te verspreiden maar een deel 

van”.  

 

De gedeputeerde was Sigrid, die elk 

tegenargument direct wist te 

weerleggen. De microfoons werden dan 

ook niet volop gebruikt. Bij andere debatten van de commissies stonden er bij elke 

microfoon telkens twee personen aangezien dat het maximale is. Bij het debat van 

Cultureel Fryslân waren er zelfs een paar keer microfoons vrij.  

Het was dus niet een heel erg heet debat maar des al niet te min wel leuk om naar te 

kijken. Ook blijkt het nog lastig voor de vele commissieleden om via de voorzitter te 

spreken. Dit is natuurlijk begrijpelijk aangezien je meteen je argumenten op tafel wilt 

gooien. Ondanks dat gedeputeerde Sigrid alle tegenargumenten goed wist te weerlegen, 

werd het plan toch niet aangenomen en dus verworpen. 

 

 

 

 

 

 

 



Quiz 

 
 
  
 

  
2) Hoe heet het 'spel' dat ter 
voorbereiding van het FJP wordt 
gehouden? 
 
a) Statenspel 
b) Parlementenspel 
c) Discussiëerspel 

4) Hoeveel commissies zijn er 
tijdens het FJP? 
 
a) 9 
b) 7 
c) 8 
 

3) Welke van de onderstaande 

onderwerpen heeft dit jaar geen 

commissie in het FJP? 

 

a) Welzijn en Zorg 

b)  

c) Frysk 

 

5) Welke commissie was dit jaar het 
best gekleed? 
 
a) Verkeer en Vervoer 
b) Jongeren op de Wadden 
c) Economische Zaken 
 

1) Hoe heet de zaal waarin er op 
de laatste dag wordt 
gedebatteerd? 
 
a) Parseromte 
b) Statenzaal 
c) Parseromte 
  

 

6) Wat is dit jaar de meest 
gedragen kleur? 
 

a) Zwart 
b) Wit 
c) Blauw 



Vraag a b c 

1 0 1 0 
2 1 0 0 
3 0 1 0 
4 0 0 1 
5 0 0 1 
6 1 0 0 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

0 t/m 2 goed: 

 

Jij weet niet echt veel 

over het Fries Jeugd 

Parlement. Lees de FJP 

krant of kijk op 

www.fjppersgroep.wordp

ress.com voor meer 

informatie over het FJP!  

3 t/m 4 goed: 

 

Jij weet al best veel over 

het Fries Jeugd 

Parlement, maar je weet 

nog niet alles. Lees de FJP 

krant of kijk op 

www.fjppersgroep.wordp

ress.com voor meer 

informatie over het FJP! 

5 t/m 6 goed: 

 

Goed zo, jij weet echt 

heel veel over het Fries 

Jeugd Parlement! Je kunt 

altijd meer te weten 

komen door de FJP krant 

te lezen of door te kijken 

op 

www.fjppersgroep.wordp

ress.com voor meer 

informatie over het FJP! 

http://www.fjppersgroep.wordpress.com/
http://www.fjppersgroep.wordpress.com/
http://www.fjppersgroep.wordpress.com/
http://www.fjppersgroep.wordpress.com/
http://www.fjppersgroep.wordpress.com/
http://www.fjppersgroep.wordpress.com/


Even voorstellen: Het echte provinciebestuur 

 
Met het FJP vervullen wij drie 

dagen lang de rol van het 

provinciebestuur. Maar wie 

zitten eigenlijk in dat 

provinciebestuur? 

In elke provincie zit een 

college van Gedeputeerde 

Staten (GS), het GS is het 

dagelijkse bestuur van de 

provincie. In de provincie 

Friesland zitten er in de GS 

Jannewietske de Vries, Tineke 

Schokker, algemeen directeur 

Guus van den Berg, 

Commissaris van de Koning 

John Jorritsma, Sietske Poepjes, Johannes Kramer en Hans Konst. 

 

Jannewietske de Vries (PvdA) is voorzitter van de NPLD en houdt zich bezig met culturele 

Hoofdstad 2018, financiën, monumentenzorg, cultuurhistorie, archeologie, reactie en 

toerisme, Friese meren, taal, cultuur en onderwijs. Bovendien is ze gebiedsgedeputeerde 

van Zuid West Fryslân.  

 

Tineke Schokker (CDA) is lid Dagelijks Bestuur IPO, voorzitter Waddenfonds en 

gebiedsgedeputeerde Waddeneilanden. Ze houdt haar bezig met jeugdzorg en sport, 

transitie Sociaal Beleid, zorg, water en bestuurlijke zaken.  

 

Sietske Poepjes (CDA) is gebiedsgedeputeerde Zuidoost Fryslân. Ze houdt haar bezig met 

verkeer en vervoer, provinciale waterstaat, milieubeleid, mijnwet, Europa en 

internationale contacten. Bovendien houdt ze een samenwerkingsagenda met 

Smallingerland/Heerenveen bij en een digitale agenda.  

 

Johannes Kramer ( FNP) is gebiedsgedeputeerde NO Fryslân. Hij houdt zich bezig met het 

plattelandsbeleid, landbouw, bouwurk, koöperaasje, openbaar vervoer, personeel en 

organisatie, concernondersteuning, bedrijfsvoering, integraal grondbeleid. 

 

Hans Konst (PvdA) is gebiedsgedeputeerde Noordwest Fryslân. Hij houdt zich bezig met 

wonen en de kwaliteit van woonomgeving, demografische veranderingen, economie 

(inclusief duurzame energie), watertechnologie. En houdt een samenwerkingsagenda van 

Leeuwarden bij.  

 

 

 

 



Fryslân topattractie: Komt de website er wel of niet? 

 
Het plan was om een overzichtelijke website te laten maken, waarop alle informatie 

gemakkelijk te vinden is wat betreft jongerenvakanties, activiteiten en uitgaansleven. De 

website zouden ze vervolgens promoten via Facebook en via flyers. Dit doen ze omdat veel 

jongeren niet voor Friesland kiezen omdat mensen Friesland veel te saai en te ouderwets 

vinden en de kosten voor een weekje Friesland te hoog zijn. Er is in Friesland veel te doen 

maar er zijn in Friesland te weinig bekende feesten. Bovendien worden er op de website 

filmpjes en foto’s gepost die de activiteiten ook moeten promoten. 

 

Voor het maken van de website en Facebook is 4,22 euro gerekend dit word uitgevoerd 

door Sander Pals. Voor het opwaarderen van Facebook is 50 euro gerekend. Voor het 

drukken van de flyers is 135 euro gerekend  dit wordt uitgevoerd door Drukkerij de Globe 

en voor het verspreiden van de flyers (500 stuks per provincie) word 200 euro gerekend dit 

wordt uitgevoerd door Spam promoties . Totaal komt dit op 739,22 euro. De gene die 

ervoor zorgt dat de website up-to-date  blijft en tevens ervoor zorgt dat het plan goed 

uitvoerbaar blijft is mevrouw Judith Porsius.  

 

Eerst werd er verteld dat de kosten werden veranderd, daarna werd er door de 

woordvoeder een speech gehouden. De scholen werden geroepen en het veranderen van de 

kosten van de flyers riep veel vragen op zoals; ‘Waarom zijn de kosten van de flyers zo erg 

gedaald?’ en ‘Wordt de site gratis onderhoud?, en zelf heb ik ook een bedrijf die zich bezig 

houdt met websites, bovendien bestaat er al een soort dezelfde website’. Ook werd er een 

amendement ingediend en het volgende werd gezegd: ‘Ik denk dat mensen in Groningen en 

Drenthe juist niet deze informatie nodig hebben, het zuidelijkste puntje van Nederland 

heeft deze informatie juist wel nodig!’. De gedeputeerde zei dat de meeste mensen uit 

het Noorden naar Friesland gaan voor vakantie en zei ook: ‘Wij willen de promotie 

versterken aangezien de meeste mensen naar Spanje gaan’. Na het debat over het 

abonnement werden de vragen die daarin werden gesteld beantwoorden.  

 

Het debat was heel erg vloeiend en er kwamen heel veel mensen bij de microfoon staan. 

Er werd volop gedebatteerd over het voorstel en er zei iemand zelfs: ‘Waarom kiest u voor 

Sander Pauls, iemand die helemaal in Breda woont, het heet Fries Jeugd Parlement, ik wil 

ook dat het geld in mijn provincie word gestoken!’. Ook vond iemand dat de Sander Pauls 

niet goed was geïnformeerd. Verder kwamen er ook vragen over de website ‘wat maakt 

deze website anders dan andere websites?’. Er werd daarna vermeld ‘het is een site 

waarbij alle informatie gebundeld wordt’. Bovendien kwam er een discussie over het weer 

in Friesland, daarbij zei iemand: ‘Nou, bij mij in Terschelling hebben wij geen slecht weer 

alleen slechte kleding’.  

Er werd ook expliciet verteld dat ze juist heel erg Friesland wouden promoten en dat ze 

Friesland op een leuke manier wouden promoten. Als laatste kwam er nog een vraag over 

de kosten van het voorstel. Daarbij werd er duidelijk dat er geen extra kosten kwamen. Er 

kwamen ook nog 3 abonnementen ingediend.  

Het vierde abonnement werd aangenomen, uiteindelijk is het voorstel verworpen. 

 



Commissie Frysk 

 
Helaas was bij het ter perse gaan van deze krant nog niet duidelijk of het plan van de 

Commissie Frysk is aangenomen of verworpen.  
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En nu? 

 
Het Fries Jeugd Parlement is voorbij en wat betekent dat voor de plannen? De plannen die 

aangenomen zijn tijdens de Algemene Vergadering moeten ook daadwerkelijk worden 

uitgevoerd. Maar gebeurt dit ook en wat is er met de plannen van de vorige keren gebeurd? 

 

Het Fries Jeugd Parlement (of kortweg FJP) is een evenement dat elk jaar wordt gehouden 

in de provincie Friesland. Door jongeren wordt het bestuur van Friesland nagespeeld. Het 

is de bedoeling dat de jongeren kennis maken met de politiek.  Er zijn negen scholen die 

mee doen aan het FJP: RSG Simon Vestdijk Harlingen, CSG Comenius Leeuwarden, 

Dockingacollege Dokkum, Lauwers College Buitenpost, RSG Magister Alvinus Sneek, OSG 

Sevenwolden Heerenveen, OSG Singelland Drachten, Stellingwerf College Oosterwolde, 

Piter Jelles Montessori Leeuwarden, Stedelijk Gymnasium Leeuwarden. Dit zijn altijd 

dezelfde scholen. Ter voorbereiding voor het FJP word het statenspel gespeeld. Tijdens 

het statenspel word het bestuur van de provincie in het kort nagespeeld. Elke school stuurt 

9 leerlingen. De commissies zijn: Welzijn en zorg, Fryslân Topattractie, Jongeren op de 

Wadden, Verkeer en vervoer, Cultureel Fryslân, Communicatie, Economische Zaken, Frysk 

en de Persgroep.  

Het eerste Fries Jeugd Parlement werd gehouden in 1991. En nu hebben we het 23ste FJP. 

De plannen die worden bedacht kunnen ook echt uitgevoerd worden. In 2012 werd een 

voorstel door het FJP aangenomen over een applicatie om een smartphone te maken. Dit 

voorstel was van een werkgroep van het Fries Jeugd Parlement en het plan was om een 

applicatie voor de smartphone te maken ter verbetering van de informatievoorziening in 

het Openbaar Vervoer, is door het FJP aangenomen. Dit was voorgesteld door de 

commissie verkeer en vervoer. Fractievoorzitter Anja Haga van de ChristenUnie begeleidde 

de jongeren van het FJP bij het maken van het voorstel voor de app. Ook zal er in de 

komende jaren watersportevenementen georganiseerd worden in Heeg door Economie en 

Recreatie en Toerisme. De commissie Welzijn en Zorg wil meer begrip voor kinderen met 

een (gedrags)beperking creëren door lessen en voorlichtingen te geven over 

veelvoorkomende ontwikkelingsstoornissen. Dit zijn allemaal voorbeelden van plannen die 

uiteindelijk zijn uitgevoerd.  

 

 

 

 

 

Bedankt voor een geslaagd Fries Jeugd Parlement 

2014! 
 

 


